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Ač je to k nevíře, první klienti našeho mateřské-
ho centra už stoprocentně opustili základku 
a někteří se kvapem blíží k maturitě. Počátky 
centra byly amatérské, ale o to nadšenější. 
Úplně první schůzky probíhaly v mukařov-
ské sokolovně už na podzim roku 2007, od 
ledna 2008 jsme pak dostali možnost upravit 
si k obrazu svému klubovnu v tehdy školní 
budově v Příčné 61. Ta od roku 2016 hostí Kul-
turní a komunitní centrum Mukařov a aktivity  
Mateřského centra se staly jeho nedílnou 
součástí. Ač centrum neslo v názvu slovo 
„mateřské“, iniciátorem byl otec, Vítek Šoupal. 

První akční tým tvořily 4 matky – Jana 
Šoupalová, Alice Liptáková, Jana Trnková 
a moje maličkost. Po generační obměně 
převzala štafetu Helena Vlnařová, a od ní 
zase Petra Houdková, která je duší celého 
KKCM dodnes. Kolik za ta léta prošlo centrem 
dětí, už dnes asi nikdo nespočítá, věřím ale, 
že pro mnoho z nich i jejich rodiče centrum 
bylo a stále je milým přístavem, příležitostí 
k učení i navazování nových přátelství. Díky 
za to všem organizátorům, lektorům a hlavně 
návštěvníkům! Kateřina Čadilová, 

zakladatelka Mateřského centra Mukařov-sko

Mateřské centrum Mukařov-sko si připomíná neuvěřitelných 15 let

Mukařovská prodejna maloobchodního řetězce Lidl otevřela pro 
své zákazníky v pondělí 20. března v 7 hodin. Ještě patnáct minut 
před sedmou působilo místo až opuštěným dojmem, s přibývajícím 
časem se však kompletně zaplnilo celé parkoviště včetně okrajů 
příjezdových cest a lidé vzali obchod „útokem“. Naštěstí s takovým 
návalem manažeři prodejny počítali, k dispozici bylo adekvátní množ-
ství zaměstnanců, kteří operativně vykrývali pokladny a zákazníci 
tak nemuseli zdlouhavě čekat. Podobný trend bezproblémového 
odbavování zákazníků pokračoval i v následujících dnech prvního 
týdne po otevření.

Moderní koncept mukařovské prodejny přináší zákazníkům na 
první pohled zajímavé architektonické pojetí prodejny, velkorysé 
zádveří a vzdušný interiér. Pro komfort při nákupu slouží také široké 
uličky a velký odkládací prostor u pokladen. Stejně tak i barvy a pou-
žité dřevěné prvky dělají z prodejny příjemné prostředí. K dispozici je 
zákazníkům Wi-Fi zdarma, automat na kvalitní certifikovanou kávu, 
kterou si mohou dopřát v zádveří prodejny. Součástí je samozřejmě 
pekárna, která několikrát za den doplňuje čerstvé pečivo.  

„Při stavbě našich nových prodejen se soustředíme především  
na zákazníky, kterým chceme nabídnout komfortnější nakupování od 

začátku až do konce jejich návštěvy. Samozřejmostí je i Wi-Fi připojení 
zdarma či možnost zakoupení kávy v našem automatu. Myslíme však také 
na zaměstnance, kterým nový koncept přinese kromě optimalizovaného 
uspořádání skladových ploch i dostatečné zázemí,” dodal tiskový mluvčí 
společnosti Lidl Tomáš Myler. 

Zákazníkům je k dispozici 104 parkovacích míst v rámci parkoviště, 
samozřejmě včetně speciálně vyčleněných míst pro rodiny s dětmi 
a držitele průkazů ZTP a ZTP/P. U prodejny nechybí dobíjecí stanice 
pro elektromobily, PPL Parcelbox nebo bankomat MONETA Money 
Bank. Díky otevření nové prodejny v Mukařově vzniklo až 35 nových 
pracovních pozic. Otevírací doba je denně od 7 do 21 hodin, v neděli 
pak od 8 do 21 hodin. 

První den otevření, pondělí 20. března, byl spojen s podporou  
ZŠ Mukařov a MŠ Mukařov. Podpořili je všichni zákazníci, kteří na-
koupili za více než 300 Kč – společnost Lidl totiž daruje školám 
z každého nákupu nad 300 Kč uskutečněného v první den částku 
50 Kč. Za vybrané peníze nakoupí školy edukační pomůcky. 

Text a foto: Štěpán Januszek

Prodejna Lidl přivítala první zákazníky
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Informace z obce – včas a adresně 
Víte, že kromě četby obecního zpravodaje nebo prohlíže-
ní webu obce můžete dostávat informace také do e-mailo-
vé schránky nebo přímo na mobilní telefon? Stačí se přihlásit 
k odběru novinek na webu www.mukarov.cz. Při registraci 
můžete vybírat ze tří tematických oblastí (Obecní úřad a samo-
správa, Život v obci a Úřední deska), a vyplnit si svou adresu. 
Pro e-mailové rozesílání novinek to povinné není, textové zprá-
vy jsou ale rozesílány především v případě nenadálých událostí  
(poruchy, havárie), a je v zájmu občanů i úřadu je cílit pouze na 
ty oblasti, které jsou událostí bezprostředně dotčeny. Služba ad-
resného informování nahradila dříve užívanou aplikaci Mobilní 
rozhlas, v něm už zprávy z Mukařova nenajdete. Současnou službu 

provozuje Obec Mukařov a budeme rádi, když nám sdělíte své 
zkušenosti, například e-mailem na adresu obec@mukarov.cz 

Kateřina Čadilová, předsedkyně Komise pro smart strategii

Z obecního úřadu

Mukařovské školství a kultura
Na únorovém zasedání zastupitelstva byly zrušeny dva 
samostatné výbory – školský a kulturní – a vytvořen 
nový Výbor pro školství a kulturu. Spojení je to logické, 
protože školy, coby příspěvkové organizace obce, 
má na starosti především Rada obce, která plní roli 
jejich zřizovatele. Školskému výboru tedy zbyla role 

orgánu, jehož hlavním úkolem by mělo být navrhování rozvojových 
projektů, a ty mají často přesah i do kulturní oblasti. 

Nový výbor přebírá beze zbytku náplň svého předchůdce, včetně 
dohledu nad nově vzniklým Fondem rozvoje nadání mládeže. Ten 
je určen k financování mimořádných výdajů (například pomůcek 
nebo cestovních nákladů) dětí s trvalým pobytem v Mukařově, 
zejména v případě, že tyto výdaje přesahují možnosti rodinné-
ho rozpočtu. Více informací najdete na webu obce pod odkazem 
https://1url.cz/@MUK-fondrozvoje

A na co se můžeme těšit na poli kultury? Ve spolupráci s kulturní 
referentkou obce paní Jitkou Čurdovou vznikl celý Kulturní kalendář 
obce Mukařov, který shromažďuje informace o akcích pořádaných 
obcí, školami, Kulturním a komunitním centrem i jednotlivými spolky 
v obci. Více o nich se pravidelně dozvídáte na poslední straně našeho 
zpravodaje a také v sekci Život v obci na obecním webu. Pod patro-
nací Výboru pro školství a kulturu by se měly uskutečnit tyto akce:

 » Pochod Cestou kocoura Mikeše z Hrusic do Mukařova (20. května)
 » Vítání nových občánků (10. června)
 » Rozsvícení vánočního stromu (3. prosince)
 » Obecní ples (leden 2024)

Kateřina Čadilová, 
předsedkyně Výboru pro školství a kulturu

I. mimořádné jednání zastupitelstva obce dne 2. března 2023 
bylo svoláno kvůli schválení vyhlášení výběrového řízení na 1. etapu 
stavebních úprav staré školní budovy. Zastupitelstvo také schválilo 
podání žádosti o dotaci na tuto akci v programu Ministerstva financí 
z podprogramu 298D2320 Podpora obnovy a rozvoje materiálně 
technické základny regionálního školství v působnosti obcí. Násled-
ně proběhla za účasti veřejnosti široká diskuze k odvolání Rudolfa 
Semanského z funkce starosty.  
 (ZaH)

Na 6. řádném jednání zastupitelstva obce v mimořádném 
termínu dne 28. března 2023 se nejprve zkontrolovaly úkoly 
z minulých zasedání, načež byly projednány mj. tyto body: 

 » Provedení komunikace v ulicích Na Dolách a Do Chobotu 
bude řešeno s dodavatelem stavby po ukončení prací na kanalizaci. 

 » Projednalo se provedení inventur ve škole a zapsání majetku 
svěřeného škole do katastru nemovitostí.

 » V redakční radě obecního zpravodaje nahradil Helenu  
Vlnařovou zástupce sdružení ZVON, pan Jaroslav Kadeřábek. 

 » Probíraly se problémy s tlakem ve vodovodu v ulici Na Kopci. 
Provozovatel vodovodu provádí měření tlaku v potrubí, v případě 
problémů v jednotlivých odůvodněných případech přispěje obec 
na posilovací stanici. Do budoucna bude posílení tlaku v lokalitě 
řešeno centrální posilovací stanicí.

 » Byla představena projektová dokumentace návrhu chodníků 
v Žernovce podél ulice Českobrodské.

 » Schválily se smlouvy o převodu vodovodní přípojky v Mukařově 
a smlouva o provozně souvisejících vodovodech v Srbíně. 

 » Smlouva o rozvoji území BI27 byla vrácena k projednání  
ve Stavebním výboru.

 » Schválila se náplň práce nového Výboru pro školství a kulturu; 
s tím souvisela i změna podmínek Fondu rozvoje a nadání mládeže.

 » Návrh smlouvy na předání pozemku pro výstavbu trafosta-
nice bude ještě konzultován s právníkem dárkyně a předložen ke 
schválení na dalším jednání ZO.

 » Projednal se návrh přechodného dopravního značení v obci 
z důvodu objížděk na silnicích vyšších tříd; bylo rozhodnuto v době 
uzavírky ulice Kutnohorské zneprůjezdnit ulici Na Moklině. Další 
opatření budou přijímána až podle dopravní situace v obci.

 » O povolení měřičů rychlosti v Žernovce byl požádán Odbor dopra-
vy v Říčanech. Jakmile bude povolení vypsáno, budou radary osazeny. 

 » Záměr zřízení koce Na Čapíku byl konzultován na odboru 
životního prostředí a na odboru územního plánování, proběhlo 
jednání s majitelem pozemku v sousedství záměru. 

 » Byl probírán podnět rodičů k ŠVP. 
 (ZaH)

Kompletní zápisy z jednání zastupitelstva obce naleznete na webu 
obce www.mukarov.cz 

Zprávy z jednání zastupitelstva obce 
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Známe aktuální termíny uzavírek a oprav silnic
Vážení obyvatelé, 

letos nás čeká velice obtížné 
období, co se týče dopravy. Již 
13. března začala první část 
uzavírky ulice Choceradská, 

vyvolaná stavbou naší kanalizace. Uzavírky 
budou ve třech etapách a celkově potrvají 
do 30. srpna 2023. Objížďka uzavírky pro 
osobní automobily vede přes obec Tehovec, 
pro nákladní automobily přes Kostelec nad 
Černými Lesy, Konojedy, Stříbrnou Skalici 
a Ondřejov. Sledujte prosím web obce, kde 
budou zveřejněny vždy podrobné informace 
k aktuální etapě.  

Do toho se nám ještě situace zkompliku-
je kvůli naplánovanému omezení dopravy 
v souvislosti s opravou povrchu a odvodnění 
na ulici Kutnohorské, které bude probíhat 
po etapách postupně od kruhového objez-
du v Mukařově až do Kozojed. Tato stavba, 
kterou zadalo Ředitelství silnic a dálnic ČR, by 
měla začít s největší pravděpodobností již po 
Velikonocích – ve středu 12. dubna. V době, 
kdy píšu tento článek, jsou naplánovány dvě 
varianty dopravních opatření, a ještě není 
známo, která bude investorem stavby schvá-
lena. Aktuální schválené informace budou 
uveřejněny na webu obce. 

Nás se přímo budou týkat první 
dvě etapy: 

 » Etapa I.a od 12. dubna do 10. května 
– oprava pravého pruhu silnice směrem 
od kruhového objezdu. Při této etapě bude 
omezeně umožněn příjezd do ulic Slepá, 
Písecká a Na Kopci. K nemovitostem podél 
Kutnohorské na této straně bude omezen 
příjezd. Také bude pravděpodobně uzavřena 
prodejna Lidl. 

 » Etapa I.b je naplánovaná od 10. květ-
na do 7. června – oprava levého pruhu. 
Zde bude obdobné omezení pro nemovi-
tosti na levé straně. V jednom pruhu vždy 
bude probíhat výměna povrchu komunikace 
a v druhém pruhu kyvadlová doprava na 
semafory, ve špičce budou řídit dopravu 
pracovníci stavby. 

K tomu jsem podala požadavek, aby byla 
v ranní špičce řízena doprava i na křižovat-
ce Obecní/Pražská. Samozřejmě se s touto 
uzavírkou zruší u výjezdu z ulice Obecní 
směrem od Tehovce přikázaný směr jízdy 
rovně a vpravo. Také bude vypnutý semafor 
u zastávky. Bude to pro nás všechny velice 
těžké, s kolonami a dopravními zácpami bu-
deme muset počítat a obrnit se trpělivostí.  

Méně svozů = více bodů 
Další téma, o kterém se chci zmínit, je po-
platek za odvoz odpadů. Lidé se ptají, jak 
to letos bude s bioodpadem. Bývalý starosta 
napsal v lednu do obecního zpravodaje, že 
zřejmě bude letos bioodpad zpoplatněn, 
ačkoliv to nebylo schváleno. Zastupitelstvu 
v lednu předložil p. Semanský tento návrh 
bez jakýchkoliv podkladů, navíc v rozporu 
se zákonem (ten spočíval v tom, že podle 
zákona o odpadech, pokud účtujeme po-
platek za svoz odpadu, nelze některou část 
odpadu účtovat navíc; rozpor zde byl z výše 
uvedeného důvodu i s obecně závaznou vy-
hláškou obce o místním poplatku za odpady, 
kde je bioodpad přímo uveden). Na únoro-
vém jednání zastupitelstva tento bod úplně  
stáhl. 

Takže, letos se za svoz bioodpadu  
platit nic navíc nebude, bude svážen v rám-
ci stávajícího poplatku za odpady. Všechny 
podmínky jsou stejné jako v loňském roce, 
výše poplatku, slevy i EKO body. Obec ov-
šem kvůli cenám energií a inflaci platí za 
svoz odpadu svozové společnosti více než 
v loňském roce. Pomoci může každý, kdo 
sníží produkci svého odpadu; sobě slevou 
za třídění a obci menším množstvím odveze-
ného odpadu. A jak získat co nejvíce bodů 
v systému MESOH? Kromě toho, že celkově 
snížíte množství odpadů, kvalitně roztřídíte 
na jednotlivé druhy, také třeba tím, že dáte 
vyvézt pouze zcela plné popelnice. Méně 
svozů = více bodů.

  Hana Zákoucká, starostka obce
www.mukarov.cz

Legenda: Počet získaných EKO bodů na stanovištích (domácnostech) zapojených do MESOH.  
Maximální počet bodů je 120, barevná škála označuje úroveň využívání motivačního systému.

Počet stanovišť (domácností) v jednotlivých skupinách (říjen 2021 – září 2022)
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Překvapivé odvolání bývalého starosty Semanské-
ho proběhlo netransparentním způsobem. Bod 
byl do programu zasedání zařazen až na konec 
jednání, 5 minut před půlnocí, bez předešlého 
varování. Pro odvolání hlasovala těsná většina 
8 z 15 zastupitelů, 4 zástupci Společně s TOP09, 
1 Zástupce SNK s podporou Svobodných a 3 zá-
stupci z SK Mukařov. Novou starostkou se stala 
paní Zákoucká. 

Paní Zákoucká nezačala svoje starostování 
úplně šťastně, v zápisu z 2. zasedání zastupitelstva 
lze například najít citaci: „Ing. Zákoucká uvedla, 
že nesouhlasí se zařazením těchto bodů do pro-
gramu, protože nebyly zveřejněny v předstihu 
a došlo by k porušení transparentnosti, neboť 
občané tak nemohou vědět, že se tyto body bu-
dou projednávat“. Způsobem, jakým byla sama 
zvolena, tak popřela svůj vlastní princip, který 
doposud uplatňovala. 

Pan Semanský se stal starostou v roce 2006 
a obec přebral v mimořádně neuspokojivém 
stavu. Má zásluhy na stabilizaci obce a jejího 
rozpočtu. Dlouholetý starosta neměl za celou 
dobu žádné korupční kauzy. Vyznačoval se dob-
rými komunikačními schopnostmi a aktivně řešil 
problémy občanů. Podporu bývalému starostovi 
lze vyjádřit podepsáním nedávno vzniklé petice.

Důvody zmíněné v prvotním oznámení byly 
poměrně fádní a nedlouho poté byly zpochyb-
něny. Na následujícím zasedání zastupitelstva se 
objevily desítky občanů (a téměř 150 online), poža-
dující informace o skutečných důvodech odvolání. 
Pan Zima uvedl několik konkrétních důvodů, mezi 
nimiž bylo například opoždění odevzdání zápisů 
ze zastupitelstva. Pan Semanský na uvedené body 
reagoval a celkem obstojně je objasnil. Měl velmi 
emotivní projev, ve kterém vyznal velké zklamání, 

že mu jeho dlouholetí kolegové nedokázali svoje 
výtky a to, že ho již nechtějí za starostu, říct přímo 
do očí a věc řešili tímto způsobem.

Z vyjádření pana Zimy a paní Čadilové bylo 
zřejmé, že jim spolupráce s panem Semanským 
již dlouhodobě nevyhovovala a lépe se jim spo-
lupracuje s paní Zákouckou z uskupení Společně 
s TOP09. Toto uskupení mělo v roce 2018 v součtu 
zisk 41,38 % a 2 zástupce v ROM, v posledních 
volbách ovšem dosáhlo pouze na 22,85 % a ne-
souhlasilo s nabídkou poměrného zastoupení 
všech subjektů v ROM. Výsledkem voleb tedy byla 
menšinová vláda SK Mukařov (zisk 44,85 %) se 
starostou Semanským, tolerovaná sdružením 
ZVON (zisk 21,00 %). Rozhodujícím hlasem dis-
ponoval pan Polesný, který změnu postoje nijak 
neodůvodnil. Uvedl pouze, že důvodem byla no-
minace paní Novotné do Školské rady ZŠ Mukařov 
panem Semanským, tuto nominaci ovšem provedl 
pan Doležel (doloženo e-mailovou komunikací). 

Nová starostka Zákoucká uvedla, že důvo-
dem změny bylo zabránění finančnímu rozvratu 
obce plněním programu hnutí ZVON. Jako příklad 
uvedla, že hnutí ZVON má v programu “zrušení 
regulativ” pro stavby. V programu hnutí ZVON 
je uvedeno pouze “přehodnocení nadbytečných 
regulativ”. Objevila se ovšem i informace, že 
po volbách hnutí Společně s TOP09 s hnutím 
ZVON jednalo o spolupráci, v rámci které měl 
být starostou pan Zima (V takovém případě asi 
program ZVONu paní Zákoucké nevadil). Tuto 
spolupráci ZVON odmítl. Obecně byl uveden 
důvod sbližování pana starosty s hnutím ZVON, 
které měl protěžovat výměnou za svou toleran-
ci. Hnutí ZVON ovšem v rámci “koalice” nemělo 
žádného zástupce v ROM a nemohlo tak nijak 
přímo zasahovat do chodu obce. Navíc obsazení 

výborů odpovídalo proporcionálně zisku hlasů 
ve volbách. Paní Čadilová uvedla, že lídr hnutí 
ZVON, paní Novotná, jedná pouze z pomsty,  
což také nijak nedoložila. 

Objektivně je třeba říci, že paní Novotná se 
jako bývalá ředitelka naší ZŠ nedopustila žádného 
porušení zákona a ani jiných hrubých nedostatků 
v jejím řízení, kvůli kterému by jí mělo být zapově-
zeno účastnit se práce ve výborech obce. Do škol-
ské rady byla nominována jako jediný kandidát 
s pedagogickým vzděláním. Dále zaznělo velmi 
důležité doznání aktérů, před desítkami očitých 
svědků, že celá akce byla předem dohodnuta 
a připravená. Proč nemohl být bod odvolání 
starosty standardně zařazený do programu za-
stupitelstva s předstihem nikdo nevysvětlil. 

V současné situaci navíc není úplně jasné, kdo 
vlastně obec řídí. V ROM zůstali dva zástupci „sta-
ré vlády“. Skupina celkem 4 subjektů (Společně, 
TOP09, SNK Svobodní, odpadlíci z SK Mukařov), 
jež sesadila starostu, nezveřejnila žádnou koaliční 
smlouvu. Je otázka, jak pevné uskupení to je, jak 
hluboká bude podpora uskupení od pana Hro-
cha, či jak stálý bude pan Polesný?

Jakub Černý, člen výboru pro životní prostředí,  
navržen za ZVON 

Odvolání starosty přineslo více otázek než odpovědí

Článek Jakuba Černého podle některých 
členů redakční rady obsahuje polopravdy, 
nepravdy a spekulace, na něž byl autor 
upozorněn. Redakční rada jako celek se 
usnesla na zveřejnění článku s tím, že se 
jedná o názor pisatele.

POZNÁMKA REDAKČNÍ RADY 
OBECNÍHO ZPRAVODAJE

Stanovisko Ing. Petra Doležela k situaci
S tvrzením redakční rady se neztotožňuji. Uvádím, že v usnesení Rady obce Mukařov číslo 7/40/2021 ze 
dne 3. 3. 2021, které bylo jednohlasně přijato je uvedeno následující: „Rada obce konstatuje, že vzhledem 
k rezignaci paní PaedDr. Jany Novotné na funkci ředitelky Základní školy v Mukařově ke dni 31.1.2021 v současné 
době již nelze vyvodit důsledky z její osobní odpovědnosti za zjištěné nedostatky a odvolat ji z funkce ředitelky 
Základní školy Mukařov.” Dne 5. 1. 2022 Rada obce Mukařov ve složení K. Čadilová, T. Kouba, R. Seman-
ský, H. Zákoucká a P. Zima přijali jednohlasně usnesení, ve kterém „Rada obce Mukařov vzala na vědomí 
pochybnosti o účelném vynaložení svěřených finančních prostředků bývalým vedení ZŠ a uložila PhDr. Čadilové 
a T. Koubovi navrhnout další postup řešení.” 

Pan Kouba a paní Čadilová měli dostatek času v minulém volebním období Rady obce Mukařov, 
jehož byli členové, na podání návrhů dalšího postupu řešení. Neučinili tak. Konstatuji, že žádné nové 
řešení nebylo oficiálně předloženo, kromě odvolání pana Rudolfa Semanského z postu starosty. Od-
mítám se podílet na pokračující dehonestaci a politické likvidaci čelné představitelky ZVON PaedDr. 
Jany Novotné. Seskupení ZVON v čele s paní Novotnou získalo 21 % všech platných hlasů v podzimních 
komunálních demokratických volbách.  Celá situace vyústila v odvolání bývalého starosty Rudolfa Se-
manského pod záminkou jakési vymyšlené opoziční dohody o podpoře jednobarevné rady ze strany 
ZVONU. Proč nebylo použito elegantní řešení s určitou dávkou noblesy? Pokud pan Semanský ztratil 
podporu 8 členů zastupitelstva z 15, z čehož byli 3 ze 7 zvolených zastupitelů za Sdružení kandidátů 
Mukařov, Srbín, Žernovka, bylo by férové tuto věc veřejně oznámit, a na dalším – třeba mimořádném 
zastupitelstvu – následně konat. Nestalo se tak. Do komunální politiky vstoupily praktiky velkých poli-
tických stran a hnutí, kterých jsme svědky na celorepublikové politické úrovni, podpořené osobní averzí 
a pocity, že někdo někomu lhal. Respektujme prosím skutečnost, že někteří naši spoluobčané mohou 
mít na věc i jiný pohled než oněch 8 členů zastupitelstva, situaci vnímají odlišně a chovejme se k sobě 
slušně. Pořád zastávám názor, že žijeme v jedné vesnici, ale nikdy nevíme, kdy se budeme navzájem 
potřebovat. 
 Petr Doležel, radní a člen redakční rady 

Jiný názor, odlišný pohled na věc ver-
sus dezinformace
V souvislosti s výše uvedeným článkem J. Černého 
si dovolím krátce reagovat. Rozhodně nenamítám 
nic proti odlišným názorům. Dokonce se ani ne-
bráním spekulacím, pokud jsou alespoň částečně 
podloženy reálným základem. Co mi ale vadí, je 
uvádění nepravdivých tvrzení, která se čtenářům 
vykládají jako fakta. Takových je v článku J. Čer-
ného celá řada, dovolím si uvést jeden příklad: 
„Objektivně je třeba říci, že paní Novotná se jako bývalá 
ředitelka naší ZŠ nedopustila žádného porušení zákona 
a ani jiných hrubých nedostatků v jejím řízení…“ Toto 
tvrzení není ničím jiným, než dezinformací, ne-
pravdou, lží (říkejme tomu, jak chceme). V rámci 
veřejnosprávní kontroly, která byla v roce 2020 
ve škole provedena, byla odhalena celá řada po-
chybení, porušení zákona i naprosté nelogičnosti 
uzavřených smluvních vztahů (smlouvy s neexis-
tujícími subjekty nebo závazek pronajímatele (ZŠ) 
uhradit škody vzniklé při pronájmu). Doložitelnou 
pravdou je, že bývalá ředitelka se dopustila po-
rušení zákona a byly shledány hrubé nedostatky 
v jejím řízení. Podrobnosti lze dohledat na adrese  
https://1url.cz/@ZSDM-zprava  
 Tomáš Kouba, člen redakční rady
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Kdy a proč ses rozhodl, že založíš Spirituál kvartet?
Ta myšlenka přišla několik týdnů po rozloučení Kvintetu se svými 
posluchači. Nebyla k ní jednoduchá cesta. Ostatně, když jsme se 
o podobném nápadu bavili s některými kolegy už o nějaký rok nebo 
dva dřív, kdy už o konci Kvintetu bylo rozhodnuto, právě já jsem byl 
tehdy proti. Už jen proto, že navazovat na legendu takového formátu 
není žádná legrace. Ale jak šel čas, bylo mi víc a víc líto, že už nebudu 
zpívat tu spoustu krásných písniček, potkávat se s úžasným publikem, 
zažívat to úžasné propojení hlediště a jeviště. Tak jsem jako první 
oslovil kolegyni z Kvintetu Veroniku Součkovou, a následně dva 
další skvělé muzikanty Zbyňka Bureše a Honzu Jandu. Všechno jsem 
probral i s „otcem zakladatelem“ Kvintetu Jiřím Tichotou, který byl 
k mé veliké radosti potěšen, že se chopíme takového pokračování, 
a Kvartet byl na světě. 

Proč jste si neponechali i slavný název?
Mimo jiné proto, že Spirituál kvintet tak, jak ho posluchači znali, 
opravdu definitivně skončil. Uzavřela se jedna dlouhá, fantastická 
epocha domácí folkové scény, a po pravdě řečeno, právě Jiří Tichota 
si ani nepřál, aby pod tím názvem někdo vystupoval, pokud on už 
u toho nebude. Využili jsme tedy jméno, které první tři roky své 
existence, tedy na začátku šedesátých let minulého století, právě 
pozdější Spirituál kvintet používal. 

Jaký tedy hrajete repertoár? Jde výhradně o písničky Spirituál 
kvintetu?
Kdepak! Samozřejmě jich na programu máme pěknou řádku, často 
si je s námi zpívají také plná hlediště, což je vždycky krásný zážitek. 

Protože ale nejsme v žádném případě nějakou revivalovou kapelou, 
postupně přidáváme i písničky nové, včetně vlastních, autorských. 
Z dílny kolegy Zbyňka Bureše nebo mojí. 

Jak se těšíš na koncert v Louňovicích?
Louňovice jsou moje rodná obec. A hrát doma, to je vždycky výjimeč-
ná věc. Takže se těším opravdu moc, mimo jiné proto, že venkovní 
scéna restaurace U Henců je skvělý počin, ze kterého mám opravdu 
radost. Takže všechny srdečně zvu na náš koncert 27. května. 

Děkuji za rozhovor.

Jitka Čurdová, kulturní referentka OÚ Mukařov

Legendární folková skupina Spirituál kvintet ukončila svou činnost v říjnu roku 2021 sérií šestnácti koncertů v Pražské Lucerně. 
Sedmnáct let byl jejím členem náš soused ze Srbína, kytarista, flétnista, zpěvák a moderátor Jiří Holoubek. Právě on přišel 
s myšlenkou, navázat na šedesátiletou práci svých kolegů i předchůdců s novou skupinou, tentokrát pod jménem Spirituál 
kvartet. A protože budeme mít 27. května možnost poslechnout si Spirituál kvartet na jejich koncertě v Louňovicích, položila 
jsem Jirkovi k činnosti nové skupiny několik otázek. 

Spirituál kvartet se těší na koncert v Louňovicích

Ráno v pondělí 6. března jsme se sešli před školou a vyrazili směr 
hlavní město lyžování v ČR – Špindlerův Mlýn. 

Do Svatého Petra jsme přijeli před polednem, ubytovali jsme se 
v chatě Stráž, která je součástí hotelu Esprit a hned pospíchali na 
oběd. K jídlu nám servírovali znojemskou pečeni s rýží a smažený 
sýr. Odpoledne jsme šli obhlédnout okolí, sjezdovku Stoh a lyžařský 
areál Svatý Petr, kde v následujících dnech probíhal lyžařský výcvik. 

Rozřadili jsme se do družstev podle výkonnosti. Od druhého 
dne jsme lyžovali na sjezdovkách v již zmiňovaném areálu Svatý 
Petr a zdokonalovali se v lyžařských dovednostech. 

Ve středu odpoledne, po lyžování, jsme v době odpočinku 
navštívili město Špindlerův Mlýn a prohlédli si jej. Po večeři k nám 
přišel náčelník Horské služby ČR M. Fryš na besedu o nebezpečí 
hor. Přednáška byla zajímavá a žákům se moc líbila. V úterý a ve 
středu padal vytrvale sníh, ale nás od lyžování neodradil, ba naopak 
jsme této skutečnosti využili k výuce jízdy v hlubším sněhu. Ve 
čtvrtek a pátek se počasí změnilo a sjezdovky začal zkrápět déšť. 
Sníh začal být vlhký a měkký, ale ani to nám nevadilo, a dokonce 
jsme začali jezdit i nejobtížnější sjezdovku. 

V pátek po obědě jsme si dobalili, naložili autobus a odrazili 
k domovu. Lyžák jsme si všichni užili a bez zranění se vrátili domů. 

Těšíme se na další akce, které budou v letošním školním roce 
následovat. Petr Míka, učitel ZŠ Mukařov

Žáci a učitelé ZŠ Mukařov zdokonalili svůj styl na lyžáku ve Špindlu
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ZUŠ Říčany zve na koncert v mukařovském kostele
Vážení přátelé, 

pobočka ZUŠ Říčany v Mukařově pěkně prosperuje, a tudíž jsme si 
dovolili připravit pro mukařovskou veřejnost několik akcí. 

Tradice velikonočních koncertů v Mukařově prý byla, ale postu-
pem času zanikla. Chtěli bychom jí tedy obnovit. S laskavým svolením 
pana faráře si vás dovolujeme pozvat na Velikonoční koncert, který 
se uskuteční 13. dubna od 17:30 v kostele Nanebevzetí Panny Marie 
v Mukařově, vstupné dobrovolné.

Pro mukařovské seniory a pro všechny, kteří se zajímají o lidové 
tradice připravujeme na květen vystoupení souboru Mikeš s pásmem 
Od masopustu do letnic. A v galerii Stará škola chceme čas od času 
uspořádat malý koncert. Vzhledem k tomu, že prostory jsou zde 
omezené, budou to jen opravdu malé vstupy pro rodiče a přátele, 
ale myslím si, že by to mohl být další příspěvek k obohacení kultur-
ního života v Mukařově. Děkujeme za spolupráci paní Jitce Čurdové, 
kulturní referentce OÚ Mukařov.

Iveta Sinkulová, ředitelka ZUŠ Říčany
iveta.sinkulova@zusricany.cz

www.zusricany.cz

Tentokrát bych ráda přiblížila Poradnu Mu-
kařov jako takovou, její vznik a činnost. Mám 
pocit, že pod pojmem sociální poradna si asi 
každý představí něco trochu jiného, případně 
zcela tápe. Pojďme dát tedy „životu Poradny“ 
konkrétnější obrysy.

Poradna Mukařov je registrována od  
21. srpna 2018 na základě rozhodnutí Kraj-
ského úřadu Středočeského kraje, odboru 
sociálních věcí. Druhem služby je odborné 
sociální poradenství, poskytovatelem je Mu-
kařov-sko, z.s. Své služby Poradna poskytuje 
formou ambulantní a terénní práce. Mezi 
cílové skupiny patří oběti domácího násilí, 
oběti trestné činnosti, osoby do 26 let věku 
opouštějící školská zařízení pro výkon ústavní 
péče, osoby s chronickým duševním one-
mocněním, osoby se zdravotním postižením, 
osoby v krizi, rodiny s dítětem / dětmi, senioři. 
Věková struktura cílové skupiny zahrnuje 
dorost (16 –18 let), mladé dospělé (19 – 26 
let), dospělé (27 – 64 let), mladší seniory (65 
– 80 let) a starší seniory (nad 80 let). Poradna 
úzce spolupracuje s mukařovskou mateřskou 
a základní školou, s ordinací praktického lé-
kaře, i s dalšími specializovanými odbornými 
pracovišti. 

Místem poskytování ambulantních služeb 
je Kulturní a komunitní centrum Mukařov, 
terénní služba probíhá vždy po domluvě s kli-

entem. V současné době je větší poptávka po 
terénní službě, jednak jako pozůstatek covi-
dové doby, kdy nás protiepidemická opatření 
nutila k opatrnosti, a současně je tato forma 
flexibilnější vůči potřebám klientů. Někteří 
klienti se cítí lépe v domácím prostředí, ně-
kteří se bojí, že je někdo v Poradně „uvidí“, 
a někteří jsou jednoduše omezeni v pohybu 
ze zdravotních důvodů. Vždy se snažím do-
mluvit místo a čas setkání individuálně tak, 
aby se klient cítil bezpečně. Služby poradny 
jsou anonymní a bezplatné, setkání probíhají 
na základě telefonické či emailové domluvy. 

Když nepočítám první půlrok provozu 
Poradny, v roce 2019 prošlo Poradnou 67 
klientů, v roce 2020 72 klientů, v roce 2021 
78 klientů a v roce 2022 104 klientů. Jedná se 
o počet klientů, ne o počet jednotlivých se-
tkání, těch bylo mnohem více. Někteří klienti 
přicházeli opakovaně, vzhledem k závažnosti 
jejich problému nebo i vzhledem k tomu, že 
řešení vyžadovalo více času a úkonů. Někteří 
klienti přicházeli i po skončení vyřešení pro-
blému, s problémem jiným.

Pro bližší představu bych vyjmenovala 
konkrétněji životní situace, které se v Porad-
ně objevily: rodinné vztahy, mezigenerační 
spory, sousedské vztahy, pracovní vztahy, 
záležitosti rozvodu a vše kolem něj včetně 
péče o děti, náhradní rodinná péče (adopce, 

pěstounská péče), umisťování člena rodiny do 
zařízení sociálních služeb, domácí násilí, zá-
vislost blízké osoby na alkoholu či omamných 
látkách, pomoc sociálně slabým rodinám, 
adaptace dětí na školní a předškolní zařízení, 
situace spojené s krizí na Ukrajině, činnost 
spojená s vyřizováním sociálních dávek, kom-
penzační pomůcky, doprava seniorů…

Ale dost bylo statistiky… Pokud by se 
někdo z vás chtěl o Poradně dozvědět ještě 
více, ráda poskytnu další informace osobně, 
bude-li to bude v mých silách.

Mám radost, že díky dotaci Obce Mukařov 
Poradna stále funguje a může pomáhat dal-
ším klientům, ačkoli slovní obrat „mít radost“ 
vyznívá poněkud zvláštně, když jde o nejrůz-
nější lidská trápení. Vím ale, že za každým 
klientem stojí jeho odhodlání, odvaha jít s kůží 
na trh a snaha své problémy řešit, nebo je 
alespoň sdílet s někým druhým. Ne nadarmo 
se říká, že sdílená starost je poloviční starost. 
Jsem vděčna za každého klienta, kterému 
mohu pomoci v jeho obtížné životní situaci, 
protože teprve tehdy dává má práce smysl.

Všem nám přeji klidné dny plné zdraví 
a radosti z nadcházejícího jara.

Klára Holická
tel. 775 276 815

socialni.sluzby@kkcm.cz

Statistika uživatelů mukařovské Poradny nejsou jenom čísla
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Barevný masopust, kocour Mikeš a medvědi od Kolína
V čase masopustních oslav se školka oblékla do veselé, barevné výzdoby. Medvídci, koníčci a prasátka na nás koukali odevšad. Stuhy z barev-
ných, krepových papírů se něžně chvěly chodbami i třídami. Klaunové zdravili z nástěnek kolemjdoucí a smáli se do světa. Srdečné ovzduší 
masopustní tradice ovládlo školku. V některých třídách se pekly koláče a ochutnávaly. Od paní kuchařky dostaly všechny děti koblížky k sva-
čině. Přišla i vzácná návštěva ze Základní školy Mukařov. Veselé, pestré maškary zatančily a zazpívaly na školkové zahradě s našimi vodníky, 
princeznami, hasiči, lékaři a baletkami. Galerie v Mukařově instalovala výstavu o Josefu Ladovi a jeho nejznámějším kocourkovi Mikešovi. 
Výstavu jsme s dětmi navštívily právě v den oslav masopustu, a tak se před budovou obecního úřadu sešly maškary všech tříd základní školy 
a za zvuků veselé hudby masky defilovaly v dlouhém průvodu. Zamávali jsme našim školkovým absolventům, dnes již velkým školákům do 
průvodu. Děti se rády opět viděly a v očích bylo vidět spokojenost a radost. Buď zdráv Masopuste a na shledanou za rok! Ráda bych zde 
poděkovala mamince chlapečka ze třídy Ježků. Na její pozvání jsme celá školka odjeli autobusem do kina v Jevanech. Malý biograf pod tak-
tovkou této maminky, pojal všechny třídy Mateřské školy Mukařov a uvedl pohádku oblíbenou napříč generacemi ,,Potkali se u Kolína“. Výlet 
autobusem, cesta i pohádka dlouhá tak akorát. Ideální program i pro účastníky s krátkodobou pozorností. Jaro už klepe opatrně na dveře. 
Sněženky se nesměle choulí v promrzlých trávnících. Každé pohlazení od sluníčka o chlup více dobarví a zakulatí letošní pupeny rostlin. Všichni 
už se těšíme až se oteplí a jaro tu s námi zůstane.  Krásné předjaří přeje za Mateřskou školu Mukařov Dana Horáková 

Jelikož je měsíc březen měsícem knihy a také čtenářů, měli jsme 
možnost v průběhu března pozvat děti z mateřské školy a také děti 
ze základní školy Mukařov na zajímavé povídání nejen o knihách. 
Pokaždé jsme si znovu připomněli, že knihovna je veřejným prosto-
rem, kam mohou děti přijít i jen trávit volnou chvilku mezi hodinami, 
nebo se jen podívat a prolistovat si knížky. Při besedě se školkou jsme 
se inspirovali knihou O vlkovi, který moc rád mlsal sladkosti. Děti se 
nenásilnou formou dozvěděly, co je zdravá a co nezdravá potravina. 
A jak mlsání sladkostí škodí zubům. Všechny první třídy si přišly po-
povídat O Pejskovi a kočičce a o slavných bratrech Čapkových. Díky 
své lásce ke zvířátkům napsali úžasné knížky pro děti, které baví děti 
ještě dnes. O rodině Prevítových a stejnojmenné knize od Roahla 
Dahla jsme si povídali s žáky 3. tříd. Věděli jste, že být prevít nechává  
následky nejen na duši, ale i na těle? Děti už to ví, a tak doufejme, 
že prevítovské fígle nebudou v životě používat. 
 Petra Houdková, knihovnice

Březen v mukařovské knihovně
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Kalendář akcí Galerie Stará Škola
 � 6. 3. – 15. 4.  Velikonoční výstava

 � 6. 4. 13–17 h  Velikonoce – dílnička pro děti 

 � 17. 4. – 31. 5.  Monika Železná – obrazy

Kulturní a komunitní centrum Mukařov
 � 22. 4. 10:00 h  Čistý Ladův kraj – Ukliďme Česko

   mukařovská a srbínská náves 

 � 26. 4. 18:00 h  Kavárnička – Posilujeme imunitu přirozenou stravou
   Obecní knihovna Mukařov

ZUŠ Říčany, pobočka Mukařov + Obec Mukařov
 � 13. 4. 17:30 h  Velikonoční koncert v mukařovském kostele

   kostel Nanebevzetí Panny Marie, Mukařov

SDH Mukařov + SDH Žernovka
 � 8. 4. 15:00 h Pletení pomlázek v Montgomery (Žernovka)

 � 30. 4. 16:15 h  Čarodějnice a stavění májky v Mukařově (sraz 16:15  
  u hasičárny, průvod vyrazí v 16:30, stavění májky v 18:00)

 � 30. 4.  Čarodějnice v Žernovce

Obecní zpravodaj Mukařov Srbín Žernovka, ročník IX, vychází každý měsíc (mimo leden a srpen), ev. č. MK ČR E 21966. Vydává Obec Mukařov, IČ 240508, Příčná 11, 251 
62 Mukařov. Předsedkyně redakční rady: Jitka Čurdová, DiS. Redakční rada: PhDr. Kateřina Čadilová, Ing. Petr Doležel, Bc. Jakub Douša, Bc. Jaroslav Kadeřábek, Tomáš 
Kouba, Bc. Milan Národa. Redakční zpracování a sazba: Bc. Štěpán Januszek. Příspěvky můžete zasílat na e-mail zpravodaj@mukarov.cz nebo na adresu obecního 
úřadu. Redakce si vyhrazuje právo výběru nebo krácení příspěvků ke zveřejnění. Nevyžádané rukopisy a fotografie se nevracejí. Uzávěrka příštího čísla je 15. 4. 2023.

 Velikonoce
v galerii Stará škola
Mukařov, Příčná 11

 čtvrtek 6.4.2023
od 13 do 17 hodin

 

Dílnička pro děti - lektorka vás naučí, 
jak si uplést pomlázku, 

nebo ozdobit vajíčko krajkou
(proutky, vajíčka a ozdoby k dispozici zdarma )

 
www.galerie-stara-skola.cz
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